Lekce 1 – Němčina III

Nepravidelná (silná) slovesa
- nepravidelná (silná) slovesa se vyznačují změnou kmenové hlásky v préteritu, perfektu a tvarech konjunktivu
- v příčestí mají tvar zakončený -en/-n

- změny hlásek se vyskytují také ve 2. sg. oznam. způsobu (ich spreche => du sprichst, ich fahre => du fährst)  a 2. sg. rozkazovacího způsobu (er spricht => sprich!) 

- u některých nepravidelných sloves dochází vedle změny kmenové hlásky rovněž ke změně kmenových souhlásek (ich nehme => du nimmst)

Skupina A-B-A:

Př.: kommen 



kam  



gekommen

ich kam


ich bin gekommen

du kamst


du bist gekommen

er kam   


er ist gekommen
wir kamen


wir sind gekommen
ihr kamt


ihr seid gekommen
sie kamen


sie sind gekommen
Skupina A-B-B:

Př.: frieren – fror – gefroren

Skupina A-B-C:

Př.: sprechen – sprach – gesprochen

